

MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, AUGUST 14, 1990
(18)

[Text]

The Standing Joint Committee for the Scrutiny of Regulations met at 10:03 o'clock a.m. this day in Room 256-S (Centre Block), the Joint Chairman, Tom Wappel, presiding.

Members of the Committee present:

Representing the Senate: The Honourable Senators Gérald Beaudoin, Roch Bolduc and Michel Cogger.

Other Senator Present: The Honourable Senator Royce Frith.

Representing the House of Commons: Bill Domm, Jacques Vien, Tom Wappel and Jack Whittaker.

In attendance: From the Research Branch, Library of Parliament: François-R. Bernier, General Counsel to the Committee; Peter Bernhardt and Jacques Rousseau, Counsel to the Committee.

The Committee resumed consideration of its permanent reference, section 19, *The Statutory Instruments Act*, R.S.C. 1985, c. S-22 which follows:

19. Every statutory instrument issued, made or established after December 31, 1971, other than an instrument the inspection of which and the obtaining of copies of which are precluded by any regulations made pursuant to paragraph 20(d), shall stand permanently referred to any Committee of the House of Commons, of the Senate or of both Houses of Parliament that may be established for the purpose of reviewing and scrutinizing statutory instruments.

C.R.C. c. 358—Army Benevolent Fund Regulations:

It was agreed,—That the Joint Chairmen of the Committee correspond with the Honourable Gerald S. Merrithew, P.C., M.P., Minister of Veterans Affairs, with respect to certain comments by the Committee.

On C.R.C. c. 400—Citizenship Regulations and SOR/83-208—Citizenship Regulations, amendment:

It was agreed,—That the Joint Chairmen of the Committee correspond with the Honourable Gerry Weiner, P.C., M.P., Minister of State (Multiculturalism and Citizenship) with respect to certain comments by the Committee.

On SOR/87-557—Import Control List, amendment:

It was agreed,—That the Joint Chairmen of the Committee correspond with the Right Honourable Joe Clark, P.C., M.P., Secretary of State for External Affairs, with respect to certain comments by the Committee.

The Committee considered SI/88-34—XVth Olympic Games Remission Order No. 2; SOR/87-514—Canadian Exploration and Development Incentive Program Regulations; SOR/89-199—Canadian Exploration and Development Incentive Program Regulations, amendment; SOR/89-460—Canadian Exploration and Development Incentive Program Regulations, amendment and SOR/90-96—Canadian Explora-

PROCÈS-VERBAL

LE MARDI 14 AOÛT 1990
(18)

[Traduction]

Le Comité mixte permanent d'examen de la réglementation se réunit aujourd'hui à 10 h 03, dans la pièce 256-S (Édifice du Centre) sous la présidence de Tom Wappel (coprésident).

Membres du Comité présents:

Représentant le Sénat: Les honorables sénateurs Gérald Beaudoin, Roch Bolduc et Michel Cogger.

Autre sénateur présent: L'honorable sénateur Royce Frith.

Représentant la Chambre des communes: Bill Domm, Jacques Vien, Tom Wappel et Jack Whittaker.

Aussi présents: Du Service de recherche de la Bibliothèque du Parlement: François-R. Bernier, conseiller général du Comité; Peter Bernhardt et Jacques Rousseau, conseillers du Comité.

Le Comité poursuit l'étude de son ordre de renvoi permanent aux termes de l'article 19 de la *Loi sur les textes réglementaires*, L.R.C. 1985, c. S-22 son la teneur suit:

19. Le comité, soit de la Chambre des communes, soit du Sénat, soit mixte, chargé d'étudier et de contrôler les textes réglementaires est saisi d'office de ceux qui ont été pris après le 31 décembre 1971, à l'exclusion des textes dont la communication est interdite aux termes des règlements d'application de l'alinéa 20d).

C.R.C. c. 358—Règlement sur le Fonds de bienfaisance de l'armée:

Il est convenu,—Que les coprésidents du Comité communiqueront avec l'honorable Gerald S. Merrithew, c.p., député, ministre des Affaires des anciens combattants, relativement à certaines observations faites par le Comité.

C.R.C. c. 400—Règlement sur la citoyenneté et le DORS/83-208—Règlement sur la citoyenneté—Modification:

Il est convenu,—Que les coprésidents du Comité communiqueront avec l'honorable Gerry Weiner, c.p., député, ministre d'État (Multiculturalisme et Citoyenneté), relativement à certaines observations faites par le Comité.

DORS/87-557—Liste de marchandises d'importation contrôlée—Modification:

Il est convenu,—Que les coprésidents du Comité communiqueront avec le très honorable Joe Clark, c.p., député, Secrétaire d'État aux Affaires extérieures, relativement à certaines observations faites par le Comité.

Le Comité étudie le TR/88-34—Décret de remise n° 2 relatif aux XV^{es} Jeux olympiques d'hiver; le DORS/87-514—Règlement sur le programme canadien d'encouragement à l'exploration et à la mise en valeur; le DORS/89-199—Règlement sur le programme canadien d'encouragement à l'exploration et à la mise en valeur—Modification; le DORS/89-460—Règlement sur le programme canadien d'encouragement à